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Protokoll fört vid kommunstyrelsens råd för 
funktionshinderfrågors sammanträde  
måndagen den 29 mars 2021 
 

Tidpunkt:  
Kl. 15.00 

Plats:  
Via Skype 

Närvarande: 
Se bilaga 1 
 
 
   
   
   
Justerat den 12 april 2021   
   
   
   
   
   
   
   
   
Martin Hansson Lena Huss (Funktionsrätt/ÅSS) 
Ordförande vice ordförande  
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§ 1  
Sammanträdets öppnande 
 
Ordföranden Martin Hansson (MP) förklarar sammanträdet 
öppnat. 
 
 

§ 2  
Närvarande 
 
Ordföranden hälsar alla välkomna. Närvaron kontrolleras via 
upprop. 
 

§ 3  
Föredragningslistan godkänns 
 
Beslut  

Kommunstyrelsens råd för funktionshinderfrågor beslutar 
följande. 

Föredragningslistan godkänns. 
 
 

§ 4 
Val av protokollsjusterare och tid för justering av 
protokollet 
 
Beslut  

Kommunstyrelsens råd för funktionshinderfrågor beslutar 
följande. 

Ordföranden Martin Hansson (MP) och vice ordföranden 
Lena Huss Funktionsrätt/ÅSS utses att justera protokollet. 
Protokollet justeras måndagen den 12 april 2021. 
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§ 5 
Lotta Hedstad och Carina Gillgren, 
funktionshinderinspektörer, presenterar 
funktionshinderinspektörernas årsrapport 
 
Funktionshinderinspektörerna föredrar sin årsrapport om 
föregående års verksamhet. 
 
Första granskningen år 2020, som skedde under våren, hade tema 
samordning, insatser och delaktighet. Den gällde personkrets 2 
enligt LSS i stadsdelsförvaltningarna Farsta, Kungsholmen, 
Hässelby-Vällingby och dåvarande Hägersten-Liljeholmen. 
Granskningarna omfattade pågående insatser i januari 2020. 
Myndighetsgranskning låg i fokus och inspektörerna tittade på 
handläggningsprocessen, det vill säga inkommen ansökan, beslut, 
medgivande, individuell plan, samordnad individuell plan 
etcetera.  
Totalt granskades 74 personakter. 27 kvinnor 47 män.  
 
Inspektörerna fann att DUR utredningsmaterial var väl 
implementerat. Uppgifter om den enskildes intressen, önskemål 
och resurser hade förts över från utredning till beställning och till 
utförare. Vanligaste insatsen enligt LSS för målgruppen var 
daglig verksamhet därefter bostad med särskild service. 
Vanligaste insatsen enligt SoL var hemtjänst. Största utmaningen 
för samtliga verksamheter var bostäder för målgruppen. 
 
Granskningsresultatet visade att det saknades information i 
många ärenden om den enskilde fått fråga om våld och 
våldsutsatthet. Tolv personer i granskningen är föräldrar till 
minderåriga barn. Barnrättsperspektivet i handläggningen av 
ärenden som rör vuxna behöver stärkas. I flera ärenden saknades 
uppgifter om den enskildes anhöriga. 
 
Under hösten gjordes en uppföljande granskning av rättssäkerhet 
och likställighet av personlig assistans. Granskningen omfattade 
sex stadsdelsförvaltningar, Skärholmen, Spånga-Tensta och 
Södermalm som granskades 2016 och under hösten 2020 tillkom 
Enskede-Årsta-Vantör, Norrmalm, Rinkeby-Kista. 
Insatser för personer över 18 år. Det senaste beslutet och 
utredningen för 62 kvinnor 72 män granskades. 
 
Granskningen av dokumentationen visade att aktuella DUR-
utredningar fanns i majoriteten av ärendena. Många utredningar 
var välskrivna med relevant information om den enskilde. 
Samtliga verksamheter hade särskilda rutiner och arbetssätt i 
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handläggningen av insatsen. Handläggningstiden i majoriteten av 
ärendena var under fyra månader. 
 
Löpande journalföring fanns i majoriteten av ärendena. Tjugo 
personer i granskningen är föräldrar till minderåriga barn. Flera 
goda exempel med dokumentation om fullmakt och samtycke till 
kontakt med anhöriga och företrädare. I många ärenden 
framkommer att en eller flera anhöriga är anställda som 
assistenter till den enskilde. Utvecklingsarbete kring anhörigstöd 
har påbörjats. 
 
Under år 2021 kommer följande granskningar att göras. 
 
Våren 2021 

- Granskning av sysselsättning enligt SoL inom 
socialpsykiatrin. 

- Fokus på arbetsinriktad sysselsättning. 
- Granskningen sker i stadsdelsförvaltningarna Farsta, 

Norrmalm, Skärholmen och Östermalm. 
 
Hösten 2021 

- Granskning av daglig verksamhet enligt LSS inom 
funktionsnedsättning. 

- Fokus kommer att beslutas under året och 
funktionshinderinspektörerna tar gärna emot uppslag och 
frågor kring detta.   
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§ 6 
Remiss av Motion om tillgänglighet och trafiksäkerhet 
kring Järvafältet 
KS 2020/1443 
Remisstid den 25 maj 2021 
RV 
 
Kommunstyrelsens råd för funktionshinderfrågor beslutar 
följande. 

Ärendet bordläggs. 
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§ 7 
Remiss av Trafikförändringar i SL-trafiken 2021/2022 
(T22) 
KS 2021/2022 
Remisstid den 28 maj 2021 
RV 
 
Beslut  

Kommunstyrelsens råd för funktionshinderfrågor beslutar 
följande. 

Rådets presidium får i uppdrag att ta fram ett svar på remissen. 
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§ 8 
Information från Stockholms stads 
funktionshinderombudsman Astrid Thornberg 
 
Agenda 2030 och samverkan med civilsamhället 
Inom projektet att stärka samverkan med civilsamhället har 
funktionshindersombudsmannen blivit intervjuad av SWECO 
som har fått i uppdrag av stadsledningskontoret att kartlägga och 
beskriva ett nuläge gällande kommunens samverkan med 
civilsamhället kopplat till Agenda 2030. Nulägesbilden är del av 
ett större arbete som syftar till att stärka förutsättningarna för 
staden och civilsamhället att arbeta tillsammans mot 
hållbarhetsmålen.  
 
Frågorna berörde bland annat hur arbetet sker med de mål som är 
kopplade till uppdraget, hur samverkan ser ut idag, vilka 
målgrupper är berörda och med vilken typ av organisationer.  
 
Sammanställning över hur nämnder och bolag genomfört råd 
under hösten 2020 
En enkät har gått ut till alla sekreterare rörande genomförande av 
råd under hösten 2020. Frågor som ställdes var om sammanträden 
ställts in och i så fall av vilken orsak. Vidare ställdes frågan om 
vem som tagit beslut om att ställa in och om digitala möten 
genomförts. Avslutningsvis fanns det möjlighet till att göra 
reflektioner och medskick. 
 
Följande sammanställning har gjorts utifrån inkomna svar: 
• 16 inkomna svar, ett av dessa råd är vilande 
• 4 har ställt in alla sina råd under hösten 
• Orsaken till inställda råd har främst varit pandemin och bristen 

på teknik  
• Beslut om inställda möten har tagits av ordförande och då i 

samråd med förvaltningen eller rådets ledamöter  
• Digitala lösningar har används i större utsträckning mot våren 

och ersatt de fysiska 
• Ett råd har träffats fysiskt ett par gånger då utifrån att de haft 

tillgång till en stor lokal 
• Skype är plattformen som används i de flesta fall. Något råd 

använder zoom och ett råd nämner att man använt teams. 
 
De reflektioner och medskick som gjorts är bland annat 
begräsningar i Skype där både bristen på tekniktillgång och 



 Kommunstyrelsens råd för funktionshinderfrågor 
Protokoll nr 2  

Sida 8 (12) 
2021-03-29 

 

 

kunskap lyfts som utmaningar samt svårigheten att använda 
tolktjänster i Skype. Flera nämner att man skapat olika lösningar 
för att kunna genomföra möten med tolkstöd och överlag har 
digitala möten ersatt de fysiska. Ett par lyfter fram att det ställts 
andra krav och förväntningar från ledamöterna bland annat 
gällande stöd i att använda teknik och att det i vissa fall tagit mer 
tid för planering och genomförande av råd.  
 
Översyn kring teckenspråk 
Vid föregående möte fick rådet en föredragning om arbetet och 
utredningen beräknas vara klar efter påsk för att därefter gå för 
information till KS funktionshinderråd samt föreningarna som 
staden haft samråd med i arbete. Efter mottagna inspel kommer 
ärende förberedas. 
 
Laholmsmodellen 
 
Uppdraget har påbörjats. Staden har avvaktat det försök som har 
gjorts i Täby kommun samt nu tagit del av dess slutrapport. 
Socialnämnden har sedan i sin verksamhetsberättelse konstaterat 
att det som framgått från Täbys försök kommer att fortsätta 
utvärderas under år 2021. Arbete pågår således.  
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§ 9 
Återkoppling från presidiet 
 
På nästa rådsmöte den 10 maj kommer översynen av 
teckenspråkets juridiska status presenteras. 
 
När restriktionerna från pandemin lättar önskar ordföranden att 
anordna verksamhetsbesök och tar gärna emot tips kring detta 
från rådets ledamöter. Förutsatt att det är möjligt under hösten. 
 
Ordföranden meddelar att april månad är bästa tiden att uppvakta 
partierna i staden med inspel inför budgeten för kommande år. I 
juni kan kommande års prioriteringar redan vara beslutade om. 
 
Skype fungerar dåligt som sammanträdesverktyg och flera 
medlemmar i rådet kan inte delta på tillräckliga villkor på rådets 
sammanträden. 
Skype ska ersättas, men där pågår arbete och tidigast under 
hösten kan ett ersättande program vara på plats. 
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§ 10 
Anmälningsärenden 
 

- Rådets protokoll från den 8 februari 2021 anmäls. 
- Remissvar på Promemorian - Utbetalning av ersättning 

för personlig assistans endast vid tillstånd, dnr 2020/1767 
anmäls. 
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§ 11 
Övriga frågor 
 
Boendeproblematiken 
 
En fråga om boendeproblematiken hanteras av rådet. Det är en 
stor fråga som behöver lyftas. Boendeplanen verkar inte få 
avsedd effekt då de konkreta förslagen som behandlas i 
exploateringsnämnden och stadsbyggnadsnämnden inte tar upp 
behoven som finns för personer med funktionsnedsättning. Det 
gäller alla ärenden över hela linjen. I detaljplaner har det tidigare 
funnits en sektion som behandlar behovet för personer med 
funktionsnedsättning, något som i princip inte förekommer alls i 
dagsläget. 
 
En insats behöver göras utöver det som finns i boendeplanen. I 
praktiken har det blivit en motsatt effekt än vad som avsågs när 
”5 %-målet” togs bort. 
 
Ordföranden delar den bilden som beskrivs. En stor del ligger på 
vad som rapporteras in från stadsdelsförvaltningarna. En större 
helhetsbild kanske behövs sammanställas på något annat vis än 
att stadsdelsnämnderna och deras förvaltningar ska meddela 
behovet som finns. 
 
Ordföranden meddelar att frågan kommer att lyftas till de 
politiska partierna i Stadshuset. 
 
Funktionshinderperspektivet i stadens handlingar 
 
För att funktionshinderperspektivet inte ska glömmas bort i 
stadens ärendehantering samt belysas bättre är ett förslag att 
funktionshinderperspektivet finns med som fast rubrik i alla 
tjänsteutlåtanden som skrivs fram, liksom 
jämställdhetsperspektivet idag; detta för att garantera att 
perspektivet belyses i alla ärenden som skrivs fram. 
 
Hela rådet ställer sig bakom detta förslag. 
 
Snöröjning 
 
En uppdatering av de frågor som togs upp på förra sammanträdet 
gällande snöröjning önskas. Ordföranden hänvisar till det svar 
som skickades ut efter förra sammanträdet. Ett test gjordes med 
sopsaltning på trottoarer, som försenades av en snöfattig säsong 
2019/2020.  
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Neddragningar av stöd under pandemin 
 
Funktionshinderrörelsen har märkt att personer som fått nya 
beslut under pandemin får neddraget stöd med hänvisning till att 
den enskilde inte har nyttjat all sin tid under pågående period. Där 
den enskilt största anledningen till att alla timmar inte nyttjats är 
de förutsättningar som pandemin inneburit.  
 
Funktionshinderombudsmannen kommer att skicka frågan vidare 
till socialförvaltningen kring hur staden arbetar med detta. 
 
§ 12 
Sammanträdet avslutas 
 
Sammanträdet avslutas kl. 16.42. 
 
Vid protokollet 
 
 
Daniel Björkegren 
 



     Bilaga 1 
 
Närvaro, via Skype, vid kommunstyrelsens råd för funktionshinderfrågors 
sammanträde måndagen den 29 mars 2021 
 
   Närvaro Tjänstgörande 

ersättare 
Ordförande MP Martin Hansson X  
1:e vice ordf. Opol Lena Huss X  
     
Ledamöter M Birgitta Thulin X  
 L Eva Hasselblad X  
 C Thomas Wihlman X  
 KD Eva-Marie Ås X  
 S Salar Rashid   
 S Lena Josefsson X  
 V Robert Mjörnberg X  
 Opol Vakant  Amir Amirriazi 
 Opol Vakant  Kaj Nordquist 
 Opol Nils Duwähl - Jan Delvert 
 Opol Håkan Jarmar X  
 Opol Vivianne Emanuelsson X  
 Opol Anna Quarnström X  
 Opol Joakim Hagelin Adeby X  
     
     
     
Ersättare Opol Amir Amirriazi X  
 Opol Kaj Nordquist X  
 Opol Jan Delvert X  
 Opol Stefan Fagerström X  
     
     
     
     
     

Dessutom närvarar Astrid Thornberg funktionshinderombudsman, Lotta Hedstad, 
funktionshinderinspektör, Carina Gillgren, funktionshinderinspektör och rådets sekreterare 
Daniel Björkegren. 



2021-02-15 

Remissvar Utbetalning av ersättning för personlig assistans endast 
vid tillstånd 

Rådet har tagit del av remissen Utbetalning av ersättning för personlig assistans endast vid 
tillstånd. Rådet har inget att invända mot utredningens förslag i sak och välkomnar att en 
tillståndsprocess exempelvis kan säkerställa ökad kvalitet genom ansökningsförfarandet. 
Men rådet vill understryka att detta förutsättning att kommunerna kan hantera en eventuell 
ökad ärendemängd så att inte negativa konsekvenser uppstår för enskilda. Kommunernas 
ansvar behöver säkerställas så att den assistansberättigade inte riskerar att kortvarigt bli utan 
assistans.  

Bilaga 2
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